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 Synpunkter från Funktionshinderrådet Norra Innerstaden - Kungsholmen  
gällande verksamhetsberättelse 2023  

Vid möte 24 02 06 med funktionshinderrådet för Norra Innerstadens och Kungsholmens 
stadsdelsnämnder diskuterades respektive nämnds verksamhetsberättelser för år 2023. 
Dessvärre har vi nu ingen möjlighet att få med våra synpunkter i texten, men vill till nämn-
den framföra nedanstående synpunkter, inte minst med tanke på hur 2024 års verksam-
hetsberättelse kan se ut. 

1. I verksamhetsberättelsen redovisas flera indikatorer och periodens utfall. Det är väl känt 
att underlaget brister, då svarsfrekvensen är låg i stadens brukarundersökningar från 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och det kan antas att i flera fall har personal 
”hjälpt till” att besvara frågorna. Rådet ifrågasätter nyttan av dessa undersökningar och 
önskar att man i större utsträckning förlitar sig på andra sätt att utvärdera verksamhe-
ten, t ex genom brukarråd, fokusgrupper och boenderåd, vilket redan förekommer. Att - 
liksom tidigare varit fallet - även lyssna på anhöriga/gode män, kan förmodligen tillföra 
nyttiga erfarenheter. 

Trots uppgifternas bristande validitet undrar vi vad som kan ligga bakom följande siffror 
och vad nämnden ämnar göra:   
- ca 13% av brukare är inte nöjda med de insatser de erhåller 

- nästan var femte anser att de inte kan påverka insatsens utformning.  

- mer än var femte är inte nöjda med insatser från socialpsykiatrin 

- mer är 20 % av personer i LSS-boende känner inte trygghet  
 

2. Funktionshinderperspektivet lyfts endast i de verksamheter som är direkt kopplade till 
funktionsnedsättningar och LSS., kapitel 1.3. Från rådet sida anser vi att funktionshinder-
perspektivet ska beaktas i alla sammanhang, som t ex Barn och ungdomar, att ha trygg-
het inför ålderdomen, ren stadsluft, arbete och fritid, stadsmiljöns utformning etc. En 
universellt utformat miljö gagnar alla medborgare oavsett ålder och motverkar diskri-
minering och dyra speciallösningar i efterhand.    
 

3. Avsnittet om LSS och intellektuella funktionsnedsättningar är fylligt, men vi anser att det 
finns skäl till förtydliganden på flera punkter. 
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